
ΑΠΟΣΠΑΣΜΑ 
 
Από  το  αριθ.16/21-6-2023 πρακτικό τακτικής συνεδρίασης του δημοτικού Συμβουλίου Ξάνθης, 
 
Αριθ. Απόφασης 154                       Περίληψη 

Έκδοση ψηφίσματος για την υποστήριξη αιτήματος εργαζομένων για 
την παράταση τού προγράμματος Κοινωφελούς Εργασίας σε Δήμους. 
Περιφέρειες, Κέντρα Κοινωνικής Πρόνοιας Περιφερειών (ΚΚΠΠ), 
Υπηρεσίες Υπουργείων και άλλων φορέων  

 
Στην Ξάνθη και στο Δημαρχιακό κατάστημα, σήμερα 21 Ιουνίου 2023, ημέρα Τετάρτη και ώρα 19:00 
συνήλθε σε τακτική συνεδρίαση το Δημοτικό Συμβούλιο Ξάνθης, στην αίθουσα των συνεδριάσεων του, 
ύστερα από την αριθμ.πρωτ.13785/16-6-2023 έγγραφη πρόσκληση του Πρόεδρου του Δημοτικού 
Συμβουλίου και με την προεδρία τού  ιδίου, που επιδόθηκε σύμφωνα με τον νόμο, στο καθένα από τα μέλη 
του Δημοτικού Συμβουλίου και κοινοποιήθηκε στον Δήμαρχο Ξάνθης, για να συζητήσει και να πάρει 
αποφάσεις στα παρακάτω θέματα της ημερήσιας διάταξης, σύμφωνα με τις διατάξεις των άρθρων 65 και 67 
του Ν.3852/2010, ΦΕΚ 4940/14-6-2022 τ.Α΄. 
Αφού διαπιστώθηκε νόμιμη απαρτία, γιατί σε σύνολο 41 δημοτικών Συμβούλων, βρέθηκαν παρόντες 29 
δημοτικοί σύμβουλοι: 
 ΠΑΡΟΝΤΕΣ 

1) Μπούτος Ιωάννης (πρόεδρος) 
2) Ασκαρίδης Ηλίας 
3) Γουναρίδης Στυλιανός 
4) Διαφωνίδης Χαράλαμπος 
5) Ελευθεριάδης Απόστολος 
6) Ζερενίδης Ιωάννης 
7) Ηλιάδης Θωμάς 
8) Ιγιαννίδης Στέφανος 
9) Καμαρίδης Ιπποκράτης 
10) Καρά Οσμάν Χασάν Λεβέντ 
11) Λύρατζης Πασχάλης 
12) Μελισσόπουλος Σάββας 
13) Μπαντάκ Σιαμπάν 
14) Μπεκήρ Ογλού Σουά 
15) Παπαδάκης Θεοφάνης 

16) Παπαδόπουλος Κυριάκος 
17) Παπαδοπούλου Σοφία 
18) Παπαϊωάννου Βασιλική Ανδρονίκη 
19) Παπαχρόνης Χρήστος 
20) Παυλίδου Ελισάβετ 
21) Σταματιάδης Σταμάτιος 
22) Τοπ Σινάν 
23) Τσακιρίδης Αφεντούλης 
24) Τσαρεκτσή Τζενάν 
25) Φανουράκης Εμμανουήλ 
26) Χαριτωνίδου Ειρήνη 
27) Χασάν Ογλού Φερτούν 
28) Χατζηαντωνίου Αθανάσιος 
29) Χατζηθεοδώρου Γεώργιος 

ΑΠΟΝΤΕΣ 
1) Αμβροσιάδης Παναγιώτης 
2) Ανταμπούφης Νικόλαος 
3) Βογιατζής Κωνσταντίνος 
4) Γεωργιάδης Δημοσθένης 
5) Δημαρχόπουλος Χαράλαμπος 
6) Θεοδωρίδης Αναστάσιος 

7) Καλογερής Γεώργιος 
8) Καφφετζής Κωνσταντίνος 
9) Παπά Σοφία 
10) Σαββίδης Ματθαίος 
11) Σταυρακάρας Παναγιώτης 
12) Τσαϊρογλου Μανιώ 

(οι οποίοι δεν προσήλθαν αν και νόμιμα προσκλήθηκαν) 
 
Στη συνεδρίαση δεν παραβρίσκεται ο Δήμαρχος Ξάνθης Εμμανουήλ Τσέπελης, παραβρίσκονται οι πρόεδροι 
των δημοτικών κοινοτήτων Ευμοίρου και Κιμμερίων Χατζηνίκου Κυριάκος και Σοφτά Κεμουράν 
 
Ο Πρόεδρος Ιωάννης Μπούτος, κήρυξε την έναρξη της συνεδρίασης του Δημοτικού Συμβουλίου, και έθεσε 
υπόψη του συμβουλίου στο 1ο θέμα της ημερήσιας διάταξης, το αριθμ.πρωτ.13501/14-6-2023 αίτημα 
ψηφίσματος των ωφελούμενων του προγράμματος Κοινωφελούς εργασίας Δήμου Ξάνθης, το οποίο έχει ως 
εξής: 
«Με το παρόν έγγραφο επιθυμούμε να σας εκφράσουμε την έντονη ανησυχία μας αναφορικά με τη 
συνέχιση του προγράμματος Κοινωφελούς Εργασίας σε Δήμους, Περιφέρειες, Κέντρα Κοινωνικής 
Πρόνοιας Περιφερειών, Υπηρεσίες Υπουργείων  και άλλων Φορέων των εργαζομένων σε αυτό (περίπου 
25.000 άτομα πανελλαδικά), δεδομένου ότι οι συμβάσεις μας αναμένεται να λήξουν από μέσα Ιουνίου 2023 
και εξής, δηλαδή εν μέσω των επικείμενων εκλογών. 
Ως εργαζόμενοι δεν είμαστε αναλώσιμοι, ζητούμε εργασία, ανεξάρτητα από το χρόνο που υπηρετούμε, 
καλύπτουμε πάγιες και διαρκείς ανάγκες στους φορείς που εργαζόμαστε. Δεδομένης της χρονικής 
συγκυρίας, ενόψει της τουριστικής - θερινής περιόδου (λήξη προγράμματος από Ιούνιο 2023) είναι δύσκολη 
η ανεύρεση εργασίας, γεγονός που μας καταδικάσει σε καθεστώς παρατεταμένης ανεργίας. Αν λάβουμε 
υπόψιν και την αύξηση του πληθωρισμού, την ακρίβεια και την οικονομική κρίση, η οποία έχει συρρικνώσει 



    

ραγδαία το εισόδημά μας, διεκδικούμε την παραμονή όλων των συμβασιούχων στην δουλειά μας 
τουλάχιστον μέχρι και Αυτοδιοικητικές Εκλογές του 2023. 
Πρόκειται για ένα πρόγραμμα ιδιαίτερης σημασίας τόσο σε επίπεδο απασχόλησης , όσο και τοπικής 
ανάπτυξης και η ορθή και αποτελεσματική υλοποίηση του αποφέρει σημαντικά οφέλη στις τοπικές 
κοινωνίες.  
Με δεδομένο ότι οι Δήμοι και όλοι οι Φορείς του Δημοσίου καλύπτουν σήμερα μεγάλο μέρος των αναγκών 
τους με εποχικό προσωπικό, προκειμένου να ανταποκριθούν στις υποχρεώσεις που απορρέουν από τις 
αρμοδιότητες και ευθύνες που τους έχουν δοθεί από το Κεντρικό Κράτος,  ότι οι ελλείψεις σε μόνιμο 
προσωπικό είναι μεγάλες, εξαιτίας του μεγάλου αριθμού εργαζομένων που έχουν συνταξιοδοτηθεί τα 
τελευταία χρόνια, χωρίς να καλυφθούν τα κενά που δημιουργήθηκαν με νέες προσλήψεις, είναι αναγκαία η 
παραμονή μας στους Φορείς που εργαζόμαστε.  
Με τη λήξη του προγράμματος οι Δήμοι θα χάσουν τις πολύτιμες υπηρεσίες εργαζόμενων που καλύπτουν 
μέρος των υπηρεσιακών αναγκών.  
Σημαντική αφετηρία και έμπνευση για μας, υπήρξε η Απόφαση – Ψήφισμα του Ετήσιου Συνεδρίου της 
ΚΕΔΕ (που διεξήχθη στις 25/11/2022 στο Βόλο), σύμφωνα με την οποία η ΚΕΔΕ ανακοίνωσε μεταξύ 
άλλων ότι: «… κρίνεται ως επιτακτική ανάγκη, η έγκαιρη εξεύρεση της απαραίτητης χρηματοδότησης, 
προκειμένου να διασφαλιστεί... η παράταση του ήδη υφιστάμενου προγράμματος, ώστε να μην 
αποστερηθούν οι Δήμοι το επόμενο κρίσιμο διάστημα που μεσολαβεί ως τις αυτοδιοικητικές εκλογές, ένα 
τόσο χρήσιμο «εργαλείο», μέσω του οποίου διασφαλίζουν την ομαλή λειτουργία τους και την παροχή 
απαραίτητων υπηρεσιών προς τους πολίτες…» 
Δεδομένου επίσης, ότι τους τελευταίους μήνες έχει ξεκαθαριστεί επανειλημμένως (από τις δηλώσεις του 
Υπουργού Εργασίας), πως δε θα υπάρξει νέο πρόγραμμα Κοινωφελούς Εργασίας (αλλά ακόμα και αν 
ανακοινωθεί νέο πρόγραμμα τους επόμενους μήνες, οι διαδικασίες μέχρι και την υλοποίησή του είναι 
αρκετά χρονοβόρες), υπογραμμίζουμε ότι η λήξη του προγράμματός μας θα έχει ως αποτέλεσμα, οι δήμοι 
να αποστερηθούν το απαραίτητο και έμπειρο προσωπικό που ήδη διαθέτουν και μάλιστα σε μία από τις πιο 
κρίσιμες χρονικά θερινές περιόδους των τελευταίων ετών. 
Διότι φέτος (μετά-covid εποχή), κατά τη θερινή - τουριστική περίοδο, Δήμοι, επιχειρήσεις αλλά και πολίτες, 
αναμένουν τη μεγαλύτερη αύξηση τουριστικών και οικονομικών εισροών για τη χώρα τα τελευταία χρόνια, 
εν μέσω μάλιστα αλλεπάλληλων εκλογικών αναμετρήσεων σε εθνικό και αυτοδιοικητικό επίπεδο. 
Συνεπώς, τα τεράστια κενά που θα δημιουργηθούν σε νευραλγικές υπηρεσίες στους ήδη υποστελεχωμένους 
από μόνιμο προσωπικό ΟΤΑ, θα δυσχεράνει τους Δήμους να προσφέρουν αδιάλειπτα τις υπηρεσίες τους, 
ώστε να επιτελέσουν το τόσο κρίσιμο έργο για την ποιότητα ζωής των πολιτών τους, αλλά και τους ίδιους 
τους δημάρχους να βγάλουν τον καλύτερό τους εαυτό, ενόψει και των τόσο κρίσιμων για αυτούς 
αυτοδιοικητικών εκλογών του Οκτωβρίου του 2023. 
Η παράταση του προγράμματος αποτελεί κίνηση ιδιαίτερης σημασίας για όλους μας. Αφενός για μας διότι 
ενταχθήκαμε σε αυτό με κοινωνικά κριτήρια και η λήξη του θα μας οδηγήσει ξανά στην ανεργία και 
αφετέρου για την ανάπτυξη και τα σημαντικά κοινωνικά οφέλη των τοπικών μας κοινωνιών. 
Έχοντας λοιπόν υπόψη όλα τα ανωτέρω, σας ζητάμε να εντείνετε τις προσπάθειες σας για το θέμα της 
παράτασης του προγράμματος μας τουλάχιστον έως και τις αυτοδιοικητικές εκλογές του 2023, λαμβάνοντας 
υπόψη μαζί με τα ανωτέρω και τα νέα δεδομένα που προκύπτουν, λόγω αντικειμενικής αδυναμίας των 
Κ.Ε.Κ. να υλοποιήσουν τα προγράμματα κατάρτισης εντός των ασφυκτικών προθεσμιών που ορίζει η 
σχετική προκήρυξη. 
Για όλα τα παραπάνω: 
Ζητούμε να γίνει δεκτό το αίτημά μας.  
Με εκτίμηση, 
Οι Ωφελούμενοι του Προγράμματος Κοινωφελούς Εργασίας του Δήμου Ξάνθης (ΔΠ 2/2022)» 

Επακολούθησε συζήτηση και πλήρης περιγραφή των συζητηθέντων, βρίσκεται καταγεγραμμένη σε 
ηλεκτρονική μορφή που τηρείται στο αρχείο του γραφείου του Δημοτικού Συμβουλίου. 

Τέλος ο Πρόεδρος κάλεσε το Σώμα να αποφασίσει σχετικά. 
ΤΟ ΔΗΜΟΤΙΚΟ ΣΥΜΒΟΥΛΙΟ 

Ύστερα από διαλογική συζήτηση και ανταλλαγή απόψεων έχοντας υπόψη του την εν λόγω εισήγηση  
ΑΠΟΦΑΣΙΖΕΙ ΟΜΟΦΩΝΑ 

Την έκδοση ψηφίσματος για την υποστήριξη αιτήματος εργαζομένων για την παράταση τού 
προγράμματος Κοινωφελούς Εργασίας σε Δήμους, Περιφέρειες, Κέντρα Κοινωνικής Πρόνοιας Περιφερειών 
(ΚΚΠΠ), Υπηρεσίες Υπουργείων και άλλων φορέων και την αποστολή του στον Υπουργό Εργασίας, 
Υπουργό Εσωτερικών, ΚΕΔΕ, Περιφέρεια Ανατολικής Μακεδονίας – Θράκης και στα ΜΜΕ, ως εξής: 

Με το παρόν έγγραφο επιθυμούμε να σας εκφράσουμε την έντονη ανησυχία μας αναφορικά με τη 
συνέχιση του προγράμματος Κοινωφελούς Εργασίας σε Δήμους, Περιφέρειες, Κέντρα Κοινωνικής 
Πρόνοιας Περιφερειών, Υπηρεσίες Υπουργείων  και άλλων Φορέων των εργαζομένων σε αυτό (περίπου 
25.000 άτομα πανελλαδικά), δεδομένου ότι οι συμβάσεις μας αναμένεται να λήξουν από μέσα Ιουνίου 2023 
και εξής, δηλαδή εν μέσω των επικείμενων εκλογών. 



    

Ως εργαζόμενοι δεν είμαστε αναλώσιμοι, ζητούμε εργασία, ανεξάρτητα από το χρόνο που υπηρετούμε, 
καλύπτουμε πάγιες και διαρκείς ανάγκες στους φορείς που εργαζόμαστε. Δεδομένης της χρονικής 
συγκυρίας, ενόψει της τουριστικής - θερινής περιόδου (λήξη προγράμματος από Ιούνιο 2023) είναι δύσκολη 
η ανεύρεση εργασίας, γεγονός που μας καταδικάσει σε καθεστώς παρατεταμένης ανεργίας. Αν λάβουμε 
υπόψιν και την αύξηση του πληθωρισμού, την ακρίβεια και την οικονομική κρίση, η οποία έχει συρρικνώσει 
ραγδαία το εισόδημά μας, διεκδικούμε την παραμονή όλων των συμβασιούχων στην δουλειά μας 
τουλάχιστον μέχρι και Αυτοδιοικητικές Εκλογές του 2023. 
Πρόκειται για ένα πρόγραμμα ιδιαίτερης σημασίας τόσο σε επίπεδο απασχόλησης, όσο και τοπικής 
ανάπτυξης και η ορθή και αποτελεσματική υλοποίηση του αποφέρει σημαντικά οφέλη στις τοπικές 
κοινωνίες.  
Με δεδομένο ότι οι Δήμοι και όλοι οι Φορείς του Δημοσίου καλύπτουν σήμερα μεγάλο μέρος των αναγκών 
τους με εποχικό προσωπικό, προκειμένου να ανταποκριθούν στις υποχρεώσεις που απορρέουν από τις 
αρμοδιότητες και ευθύνες που τους έχουν δοθεί από το Κεντρικό Κράτος,  ότι οι ελλείψεις σε μόνιμο 
προσωπικό είναι μεγάλες, εξαιτίας του μεγάλου αριθμού εργαζομένων που έχουν συνταξιοδοτηθεί τα 
τελευταία χρόνια, χωρίς να καλυφθούν τα κενά που δημιουργήθηκαν με νέες προσλήψεις, είναι αναγκαία η 
παραμονή μας στους Φορείς που εργαζόμαστε.  
Με τη λήξη του προγράμματος οι Δήμοι θα χάσουν τις πολύτιμες υπηρεσίες εργαζόμενων που καλύπτουν 
μέρος των υπηρεσιακών αναγκών.  
Σημαντική αφετηρία και έμπνευση για μας, υπήρξε η Απόφαση – Ψήφισμα του Ετήσιου Συνεδρίου της 
ΚΕΔΕ (που διεξήχθη στις 25/11/2022 στο Βόλο), σύμφωνα με την οποία η ΚΕΔΕ ανακοίνωσε μεταξύ 
άλλων ότι: «… κρίνεται ως επιτακτική ανάγκη, η έγκαιρη εξεύρεση της απαραίτητης χρηματοδότησης, 
προκειμένου να διασφαλιστεί... η παράταση του ήδη υφιστάμενου προγράμματος, ώστε να μην 
αποστερηθούν οι Δήμοι το επόμενο κρίσιμο διάστημα που μεσολαβεί ως τις αυτοδιοικητικές εκλογές, ένα 
τόσο χρήσιμο «εργαλείο», μέσω του οποίου διασφαλίζουν την ομαλή λειτουργία τους και την παροχή 
απαραίτητων υπηρεσιών προς τους πολίτες…» 
Δεδομένου επίσης, ότι τους τελευταίους μήνες έχει ξεκαθαριστεί επανειλημμένως (από τις δηλώσεις του 
Υπουργού Εργασίας), πως δε θα υπάρξει νέο πρόγραμμα Κοινωφελούς Εργασίας (αλλά ακόμα και αν 
ανακοινωθεί νέο πρόγραμμα τους επόμενους μήνες, οι διαδικασίες μέχρι και την υλοποίησή του είναι 
αρκετά χρονοβόρες), υπογραμμίζουμε ότι η λήξη του προγράμματός μας θα έχει ως αποτέλεσμα, οι δήμοι 
να αποστερηθούν το απαραίτητο και έμπειρο προσωπικό που ήδη διαθέτουν και μάλιστα σε μία από τις πιο 
κρίσιμες χρονικά θερινές περιόδους των τελευταίων ετών. 
Διότι φέτος (μετά-covid εποχή), κατά τη θερινή - τουριστική περίοδο, Δήμοι, επιχειρήσεις αλλά και πολίτες, 
αναμένουν τη μεγαλύτερη αύξηση τουριστικών και οικονομικών εισροών για τη χώρα τα τελευταία χρόνια, 
εν μέσω μάλιστα αλλεπάλληλων εκλογικών αναμετρήσεων σε εθνικό και αυτοδιοικητικό επίπεδο. 
Συνεπώς, τα τεράστια κενά που θα δημιουργηθούν σε νευραλγικές υπηρεσίες στους ήδη υποστελεχωμένους 
από μόνιμο προσωπικό ΟΤΑ, θα δυσχεράνει τους Δήμους να προσφέρουν αδιάλειπτα τις υπηρεσίες τους, 
ώστε να επιτελέσουν το τόσο κρίσιμο έργο για την ποιότητα ζωής των πολιτών τους, αλλά και τους ίδιους 
τους δημάρχους να βγάλουν τον καλύτερό τους εαυτό, ενόψει και των τόσο κρίσιμων για αυτούς 
αυτοδιοικητικών εκλογών του Οκτωβρίου του 2023. 
Η παράταση του προγράμματος αποτελεί κίνηση ιδιαίτερης σημασίας για όλους μας. Αφενός για μας διότι 
ενταχθήκαμε σε αυτό με κοινωνικά κριτήρια και η λήξη του θα μας οδηγήσει ξανά στην ανεργία και 
αφετέρου για την ανάπτυξη και τα σημαντικά κοινωνικά οφέλη των τοπικών μας κοινωνιών. 

Έχοντας λοιπόν υπόψη όλα τα ανωτέρω, σας ζητάμε να εντείνετε τις προσπάθειες σας για το θέμα 
της παράτασης του προγράμματος μας, τουλάχιστον έως και τις αυτοδιοικητικές εκλογές του 2023, 
λαμβάνοντας υπόψη μαζί με τα ανωτέρω και τα νέα δεδομένα που προκύπτουν, λόγω αντικειμενικής 
αδυναμίας των Κ.Ε.Κ. να υλοποιήσουν τα προγράμματα κατάρτισης εντός των ασφυκτικών προθεσμιών 
που ορίζει η σχετική προκήρυξη». 
.…………………………………………………………………………………………........................... 
 Συντάχθηκε το πρακτικό αυτό και υπογράφτηκε όπως ακολουθεί. 

ΤΟ ΔΗΜΟΤΙΚΟ ΣΥΜΒΟΥΛΙΟ 
      Ο πρόεδρος         Τα μέλη 
Ιωάννης Μπούτος                                        (Ακολουθούν υπογραφές) 
      (Υπογραφή) 

Ακριβές απόσπασμα 
Ξάνθη 22-6-2023 

Με εντολή Δημάρχου 
Η Ειδική Γραμματέας του Δημ.Σ/λίου 

Μαρία Άννα Ανδρέου  
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